



Еженедельник новостей МДС

События за 30 января – 4 февраля 2017 г.

30 января

В МДС обсудили вопросы, связанные с экспортом золоторудного концентрата

Представители МДС и горнодобывающей отрасли обсудили вопросы, связанные с запретом вывоза золотосодержащего концентрата и руды. МДС сообщил о предстоящем исследовании, которое проведет международная независимая компания, по последствиям строительства перерабатывающих фабрик на территории Кыргызской Республики. Исследование предусматривает изучение экономической, экологической и технической составляющей строительства перерабатывающей фабрики в Кыргызстане. Кроме того, решено направить письмо вице-премьер-министру КР Панкратову О.М. об обеспокоенности бизнес-сообщества инициативой по запрету вывоза руды и концентратов, содержащих драгоценные металлы.

1 февраля

РГ обсудила законопроект о лицензионно-разрешительной системе

МДС принял участие в совещании по обсуждению законопроекта, предусматривающего внесение изменений в Закон КР «О лицензионно-разрешительной системе в Кыргызской Республике». Встреча прошла под председательством заместителя министра экономики Эльдара Абакирова. Участники встречи рассмотрели последнюю версию законопроекта, представленную специалистами Министерства экономики. Члены рабочей группы от бизнес-сообщества выразили обеспокоенность, ряд комментариев бизнеса не был учтен. Напоминаем, законопроект о внесении изменений в Закон КР «О лицензионно-разрешительной системе в Кыргызской Республике» опубликован 26 января на сайте Правительства КР.

[ссылка](#)

2 февраля

На встрече В2В налажены новые бизнес-связи

МДС принял участие во встрече В2В, организованной бизнес-клубом Infox. Представители местных компаний и бизнес-ассоциаций обменялись мнениями об

IBC Weekly News

Events of January 30 – February 4, 2017

January 30

Issues related to the export of auriferous concentrate discussed at IBC

Representatives of IBC and the mining industry discussed issues related to the ban on the export of auriferous ore and concentrate. IBC reported on the upcoming study, which will be conducted by an international independent company on the effects of the construction of processing plants in the territory of the Kyrgyz Republic. The research will include the study of the economic, environmental and technical component of the construction of processing plants in Kyrgyzstan. It was decided to send a letter to the Deputy Prime Minister Oleg Pankratov that the business community is concerned about the initiative to ban the export of ores and concentrates containing precious metals.

February 1

WG discusses the draft law on licensing system

IBC participated in a meeting to discuss the draft law providing amendments to the Law "On licensing system in the Kyrgyz Republic." Participants of the meeting chaired by Deputy Economy Minister Eldar Abakirov, reviewed the latest version of the bill presented by specialists of the Economy Ministry. The working group members from the business community expressed concern that several of business comments have not been taken into account. IBC reminds, that the bill to amend the Law "On licensing system in the Kyrgyz Republic" was published on the website of the Government of the Kyrgyz Republic on January 26.

[link](#)

February 2

New business contacts established at B2B meeting

IBC took part in the B2B meetings organized by the Infox Business Club. Representatives of local

<p>экономической ситуации в стране и о том, как бизнес может участвовать в проектах государственно-частного партнерства для поддержки экономического развития страны. Во время встречи были налажены новые партнерские отношения между руководителями компаний и бизнес-ассоциаций.</p>	<p>companies and business associations exchanged views on the economic situation in the country. They also discussed business participation in projects of public-private partnerships to support the economic development of the country. New partnerships between business leaders and business associations were established.</p>
<p>3 февраля</p> <p>A. Сыдыков выступил на Совете по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага Жогорку Кенеша КР</p> <p>Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил с презентацией о состоянии и перспективах бизнеса и предпринимательства в Кыргызстане на первом заседании Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага Жогорку Кенеша Кыргызской Республики. «Взаимодействие государства и бизнеса крайне важно, так как бизнес создает рабочие места и является локомотивом экономического роста, - сказал Аскар Сыдыков. - Совет как раз и будет той открытой площадкой для взаимодействия. Для бизнеса создание этой организации имеет огромное значение, так как у нас появилась хорошая возможность вносить свои предложения и рекомендации в законодательство, регулирующее предпринимательскую деятельность».</p> <p>ссылка</p> <p>Обсуждены направления эффективного сотрудничества с DFID</p> <p>МДС принял участие в круглом столе, проведенном представительством Министерства Международного Развития Великобритании (DFID) в Бишкеке. Сара Меткаф, заместитель директора по Восточной Европе и Центральной Азии, DFID, участвовала во встрече. Участники круглого стола обсудили направления эффективного сотрудничества с DFID. Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков предложил сделать упор на точечную экспертную поддержку деятельности бизнеса. DFID является государственным департаментом Великобритании, ответственным за помощь странам-партнерам в продвижении устойчивого развития и сокращения бедности.</p> <p>Выпускники программ JICA обменялись мнениями об обучении в Японии</p> <p>Офис Японского агентства международного сотрудничества (JICA) в КР организовал встречу пресс-клуба для обмена опытом и выявления наиболее эффективной практики, полученной в процессе обучения в Японии. Участники встречи – члены пресс-клуба, представители бизнеса (стажеры по программам JICA), представители JICA и волонтеры – обменялись мнениями об обучении в Японии. Заместитель исполнительного директора МДС Данияр Медеров поделился своими впечатлениями о программе «Услуги по развитию бизнеса в сфере промышленности» и сообщил об опыте Японии, который можно применить в</p>	<p>February 3</p> <p>A. Sydykov spoke at the Business Development and Entrepreneurship Council under the Jogorku Kenesh Speaker</p> <p>IBC Executive Director Askar Sydykov made a presentation on the status and prospects of business and entrepreneurship in the Kyrgyz Republic at the first meeting of the Business Development and Entrepreneurship Council under the Jogorku Kenesh Speaker of the Kyrgyz Republic. "Interaction between the Government and business is very important because business creates jobs and is the engine of economic growth," Sydykov said. "The Council will be an open platform for interaction. The creation of this organization is crucial for business, as we have now a good opportunity to make suggestions and recommendations to the legislation regulating entrepreneurial activity," he added.</p> <p>Link</p> <p>Areas of effective cooperation with DFID discussed</p> <p>IBC took part in a roundtable held by the Department for International Development (DFID) team in Bishkek. Sarah Metcalf, Deputy Director, Eastern Europe and Central Asia Division, DFID participated in the meeting. The roundtable participants discussed areas of the most effective cooperation with the DFID. IBC Executive Director Askar Sydykov suggested focusing on the spot expert support of business activities. The DFID is the UK Government Department that is responsible for assisting partner countries to promote sustainable development and reduce poverty.</p> <p>Graduates of JICA programs exchange views on training in Japan</p> <p>Office of the Japan International Cooperation Agency (JICA) in the Kyrgyz Republic organized a meeting of the press club to share experiences and identify best practices, resulting in training in Japan. Members of the press club, business representatives (JICA trainees on the program), representatives of JICA and volunteers participated in the meeting. IBC Deputy Executive Director Daniyar Mederov shared his impressions about the program "Business development services for industrial promotion" and told the participants about Japanese experience that can be applied in</p>

<p>Кыргызстане. В частности, это гарантийное кредитование и создание кластеров, включая технополисы.</p>	<p>Kyrgyzstan, for instance, credit guarantees and creation of clusters including technopolises.</p>
<p>4 февраля</p> <p>Благотворительный фестиваль прошел на горнолыжной базе</p> <p>Благотворительный фестиваль «Кыргызстан – страна горных лыж и зимнего отдыха» прошел на горнолыжной базе «Тогуз-Булак». МДС является со-организатором этого фестиваля, который проводится с 2010 года в партнерстве с Департаментом туризма при Министерстве культуры, информации и туризма КР, Советом по развитию бизнеса и инвестиций при Правительстве КР, Ассоциацией выпускников JICA, Торгово-промышленной палатой КР и Союзом пешеходного туризма КР. Цель фестиваля – оказание благотворительной помощи социально уязвимым слоям населения, а также продвижение Кыргызстана как страны зимних видов спорта, отдыха и туризма.</p>	<p>February 4</p> <p>Charity festival held at ski base</p> <p>Charity Festival "Kyrgyzstan – the country of skiing and winter recreation" was held at the Toguz-Bulak ski base. Since 2010, IBC has been a co-organizer of the festival in partnership with the Tourism Department under the Ministry of Culture, Information and Tourism of the Kyrgyz Republic, the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic, the Association of JICA Alumni, the Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic, and the Hiking Union of Kyrgyzstan. The event aims to provide charity assistance to socially vulnerable groups, as well as to promote Kyrgyzstan as a tourism destination.</p>
<p>Письма МДС</p> <p>31 января МДС направил заместителю министра юстиции Кыргызской Республики письмо с комментариями к законопроекту «О внесении изменений в некоторые законодательные акты Кыргызской Республики в сфере недропользования».</p> <p>2 февраля МДС направил коллективное письмо от представителей горнодобывающей отрасли страны вице-премьер-министру КР Панкратову О.М. о том, что представители горнодобывающей отрасли обеспокоены инициативой правительства по запрету вывоза концентрата и руд, содержащих драгоценные металлы.</p>	<p>IBC letters</p> <p>On January 31, IBC submitted a letter to the Deputy Minister of Justice of the Kyrgyz Republic with comments to the bill "On amendments to certain legislative acts of the Kyrgyz Republic in the sphere of subsoil use."</p> <p>On February 2, IBC submitted a collective letter from representatives of the mining industry of the Kyrgyz Republic to Deputy Prime Minister Oleg Pankratov that they are concerned about the Government's initiative to ban the export of concentrates and ores containing precious metals.</p>
<p>Правовой обзор МДС</p> <p>В парламент внесен законопроект, вводящий пошлину на вывоз золотосодержащего концентрата</p> <p>В Жогорку Кенеш КР внесен законопроект «О внесении изменений в закон «О таможенном тарифе Кыргызской Республики», устанавливающий ставки вывозных (экспортных) таможенных пошлин на руду и концентраты драгоценных металлов, классифицируемые по коду ТН ВЭД 2616, не ниже 25% от таможенной стоимости товара. Как уточняется, ставки должно устанавливать правительство.</p> <p>Подробнее</p>	<p>IBC law review</p> <p>A bill introducing customs duty on export of auriferous concentrate submitted to the Parliament</p> <p>A bill "On amendments to the law "On Customs Tariff of the Kyrgyz Republic" has been submitted to the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic. According to the document, the rates of export duties on ores and concentrates of precious metals classified according to HS code 2616 should be not less than 25% of the customs cost of goods. The rates should be established by the Government.</p> <p>More</p>
<p>Вниманию членов МДС</p> <p>Объявлен конкурс «Лучший экспортер Кыргызской Республики 2017»</p> <p>Конкурс проводится при поддержке Правительства КР и Японского агентства международного сотрудничества (JICA) в КР. Принять участие в конкурсе могут как</p>	<p>Information for IBC members</p> <p>Best Exporter of the Kyrgyz Republic in 2017 contest</p> <p>The contest is held with the support of the Government of the Kyrgyz Republic and the Japan International Cooperation Agency (JICA) in the</p>

<p>юридические, так и физические лица любой организационно-правовой формы, зарегистрированные в Кыргызстане. Они должны осуществлять экспорт продукции или оказывать экспорт услуг нерезидентам КР.</p> <p>Подробнее</p> <p>Международный курс: Использование ИКТ для поддержки женского предпринимательства</p> <p>Израильское агентство международного сотрудничества в области развития (MASHAV) совместно с Европейской экономической комиссией ООН (ЕЭК ООН) приглашает профессионалов для участия в международном курсе «Использование информационно-коммуникационных технологий (ИКТ) для поддержки женского предпринимательства», который пройдет с 29 мая по 16 июня 2017 г. в Израиле, г. Хайфа.</p> <p>Подробнее</p> <p>Разработана информационная система "Калькулятор таможенных платежей"</p> <p>Министерством экономики КР совместно с Государственным предприятием "Центр "Единого окна" в сфере внешней торговли при Министерстве экономики разработана информационная система "Калькулятор таможенных платежей". Министерство предлагает протестировать онлайн калькулятор расчета таможенных платежей и сборов и дать предложения и замечания по работе данной системы.</p> <p>Подробнее</p>	<p>Kyrgyz Republic. Both legal entities and individuals of any organizational legal form registered in Kyrgyzstan can take part in the competition. They should carry out exports or provide exports services to non-residents of the Kyrgyz Republic.</p> <p>More</p> <p>International training on using ICT to support women's entrepreneurship</p> <p>Israel's Agency for International Development Cooperation (MASHAV) in conjunction with the Economic Commission for Europe (UNECE) invites professionals to attend an international course "Information and communication technologies (ICT) to support women's entrepreneurship", which will take place from 29 May to 16 June 2017 in Israel, Haifa.</p> <p>More</p> <p>Information system "Currency of customs payments" has been developed</p> <p>The Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic together with the State Enterprise "Single Window Center" in Foreign Trade under the Economy Ministry have developed an information system "Currency of customs payments". The Economy Ministry asks business community to test the online calculator for calculating customs duties and taxes and to make suggestions and comments on the operation of the system.</p> <p>More</p>
<p>МДС в СМИ</p> <p>2 февраля в газете «Аргументы недели Кыргызстан» опубликовано интервью заместителя исполнительного директора МДС Данияра Медерова о поставках нефти и нефтепродуктов ссылка.</p> <p>3 февраля первое заседание Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага Жогорку Кенеша Кыргызской Республики широко освещено на радио, телевидении и в других СМИ. Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил с презентацией на встрече.</p>	<p>IBC in the media</p> <p>On February 2, interview with IBC Deputy Executive Director Daniyar Mederov on the supply of oil and petroleum products was published in Argumenty Nedeli Kyrgyzstan (Arguments of the Week, Kyrgyzstan) newspaper (hard copy and website).</p> <p>On February 3, the first meeting of the Business Development and Entrepreneurship Council under the Speaker of the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic was widely covered by radio, TV and other media. IBC Executive Director Askar Sydykov gave a presentation at the meeting.</p>
<p>События на 6 – 10 февраля</p> <p>6 февраля в Большом зале Министерстве экономики КР в 11.00 состоится обсуждение проекта Соглашения о торгово-экономическом сотрудничестве между ЕАЭС и КНР.</p>	<p>Events for February 6 – 10</p> <p>On February 6 at 11.00, draft Agreement on trade and economic cooperation between the Eurasian Economic Union and China will be discussed at the Big Hall of the Economy Ministry.</p>
<p>С уважением,</p> <p>Международный деловой совет</p>	<p>Best regards,</p> <p>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek</p>

Кыргызская Республика, 720011
Бишкек, ул. Абдрахманова, 191
Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113
Тел: + 996 312 623801
Факс: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg

191, Abdrakhmanov Str., Bishkek
Kyrgyz Republic, 720011
Tel: + 996 312 623801
Fax: + 996 312 623394
office@ibc.kg
www.ibc.kg